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Voorzitter, geachte leden van de commissie. 
 
Dank voor de mogelijkheid om in deze commissie in te mogen spreken.  
 
Mijn naam is Erik Metz, voorzitter Dorpsraad Lathum. Ik vertegenwoordig de 
inwoners van Lathum.   
 
Zoals u wellicht weet wil het waterschap Rijn en IJssel in 2025 energie neutraal zijn 
en zijn zij voornemens om op eigen terrein op de locatie Innofase in Duiven twee 
grote windturbines te plaatsen. Turbines met een maximale tiphoogte van 211 
meter. Dit formaat komt nog niet zo veel voor in ons land en is bijna 60 meter hoger 
dan de turbines die daar in de buurt al staan.  
 
Deze locatie heeft tot gevolg dat de turbines vlak bij de schoorsteen van de AVR 
komen te staan op 320 en 500 meter afstand. 
 
Als inwoners van Lathum zijn wij op voorhand zeker niet tegen het plaatsen van 
windturbines, er zal iets moeten gebeuren om duurzaam energie op te kunnen 
wekken, maar wij maken ons ernstig zorgen over de gezondheid van de bevolking 
van ons dorp en breder de inwoners van Zevenaar in de omgeving van deze locatie. 
 
In de door het waterschap aangeleverde rapportages zijn een aantal zaken volgens 
ons niet correct meegenomen onder andere de uitstoot van fijnstof. Daarnaast 
ontstaat de situatie dat door de voorgenomen positie van de turbines de rook van de 
schoorsteen sneller naar de grond komt richting onze woningen en niet in hogere 
luchtlagen, waarvoor de schoorsteen oorspronkelijk bedoeld is, terecht komt. 
 
Onze zorgen hebben wij in een aantal overleggen met het waterschap in de 
afgelopen maanden geuit. Daarnaast zijn de fracties van de gemeente Duiven 
hierover benaderd en hebben wij de wethouder van Zevenaar hierover een tweetal 
keren gesproken, waarbij wij een luisterend oor dachten te vinden. De reactie van 
de gemeente Zevenaar naar de collega’s in Duiven verwoordde volgens ons niet de 
juiste inhoud die tijdens de (in onze optiek) constructieve gesprekken.   
 
Ook hebben wij alternatieve locaties, verder weg van de schoorsteen, aangedragen 
aan het Waterschap waar de turbines een betere plek kunnen krijgen. Deze locaties 
liggen op Zevenaars grondgebied. 
 
Niettemin heeft de raad van Duiven op 5 juni j.l. een ontwerpverklaring van geen 
bedenkingen aangenomen vergezeld van een motie waarin een aantal 
(aanvullende) voorwaarden zijn opgenomen. Vreemd lijkt ons, wanneer je een 
ontwerpverklaring van geen bedenkingen afgeeft. In de motie is opgenomen dat 
veranderingen in de gezondheidssituatie van de inwoners van Lathum binnen de 
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wettelijke eisen moet blijven. Dat kan betekenen dat de situatie toch wel 
verslechterd met wat het nu is, zeker tijdens zogenaamde piekmomenten.  
 
Hoe nu verder 
Wij vragen u als raad en het college om voor ons te pleiten in deze lastige situatie.  
Maar ook in gesprek met het Waterschap Rijn en IJssel en de gemeente Duiven 
hopen wij op uw steun en voorspraak. Wij merken dat wij maar een zeer beperkte 
invloed hebben.  
 
Wij proberen nog steeds de weg van de harmonie te bewandelen, maar gelet op de 
eerdere ervaringen en ontwikkelingen bereiden wij in ieder geval zienswijzen voor 
en onderzoeken verdere juridische stappen. Wij hopen dat uw raad en het college 
soortgelijke stappen gaan zetten. 
 
Dank voor uw aandacht. 
 
 
 
 
 
Aan de gemeente Zevenaar hebben wij de volgende vragen, wat kan de gemeente 
voor ons betekenen: 
 

 Is de gemeente bereid ook een zienswijze in te dienen. 

 Wil de gemeente zich inzetten om alternatieve locaties verder met ons te 
onderzoeken en te ondersteunen en deze uiteindelijk aan het waterschap 
aanbieden. 

 Wil de gemeente de GG&GGD bij dit proces betrekken om de effecten op de 
volksgezondheid te onderzoeken en daarover advies (voor dit specifieke 
onderdeel) uit te brengen. 

 
   
Erik Metz 
Voorzitter 
Dorpsraad Lathum 
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